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ie mam żadnych wątpliwości, Nże tegoroczne wybory samo-
rządowe mają wyjątkowe 

znacznie - nie tylko dlatego, że ich wynik 
zadecyduje, jaka będzie Polska i czy obóz 
władzy połamie sobie na nich zęby, ale 
także ze względu na przytłaczające na-
gromadzenie emocji, zwłaszcza tych ne-
gatywnych, które zewsząd atakują nas, 
wyborców.
 Wybory to głównie emocje, wiem 
o tym. Ale wiem też, że jeśli na szczeblu 
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Nie dajmy się zwieść emocjom!# PALCEM W OKO

samorządowym są one przyprawione jak 
najmniejszą dawką ideologii, to tym le-
piej dla samorządu. Czy modernizowa-
na w mieście ulica ma barwy polityczne? 
Czy na budowany chodnik spoglądamy 
w kategoriach aksjologicznych? Najwa-
żniejszy jest pragmatyzm działań, spra-
wnie realizowane priorytety poprawiają-
ce jakość życia nas, mieszkańców. 
I tego oczekujemy.
 Jak na razie dostajemy potężną por-
cję darwinizmu cyfrowego. Kto bardziej 

oczerni w internecie, ten zdobędzie 
więcej odsłon, lajków i komentarzy, kto 
zaserwuje ostrzejsze sformułowanie, ten 
tra� na czołówki portali i gazet, kto pal-
nie większą głupotę, ten zyska większy 
poklask. Żadnych barier, granic, ha-
mulców, re�eksji, pokory, szacunku. 
 Wyścig o bycie najgłośniejszym, zys-
kującym jak najwięcej uwagi kosztem 
prawdy trwa w najlepsze i przybrał już 
kształt wielopiętrowej budowli - od 
szczytów władzy po samorządowy po-
ziom. Wystarczy włączyć telewizor albo 

wejść do internetu i od razu natra�amy 
na seanse absurdów podniesionych często 
do rangi cnoty.
 Nie jest wolne od tego nasze mysło-
wickie podwórko. Przykłady można 
mnożyć. Oto marzący od lat o fotelu pre-
zydenta kandydat, z pogardą dla prawa, 
od miesięcy prowadzi kampanię wybor-
czą, kopiąc po kostkach każdego, kto mo-
że postawić tamę realizacji jego marze-
nia. Głośno i ostro. Nie widzi, że wysyła 
komunikaty z samolotu, w którym ka-
bina pilotów jest pusta.

 To nasze podwórko nie jest wcale ta-
kie złe, jak je niektórzy malują. Koloro-
wych barw mamy aż nadto. Popatrzmy 
choćby na trenera Aleksandra Matu-
sińskiego - z jaką wiedzą, konsekwencją, 
wyobraźnią, ale też i wielką pokorą, 
wspiął się razem ze swoimi "aniołkami" 
na sportowe szczyty. Więc da się! Takich 
postaci znajdziemy więcej. Wybierzmy je 
21 października.       

Wiesław Kosterski
         

         

Tym, 
którzy z ziemi 
czarnej

 Uroczyste spotkanie z udziałem przedsta-
wicieli władz miasta odbyło się w Brzezince, 
gdzie oddano hołd powstańcom przy kamien-
nym obelisku. Kwiaty złożone zostały także 
pod tablicą powstańczą w budynku Urzędu 
Miasta oraz tablicą na Rynku upamiętniającą 
Franciszka Bednorza i Wiktora Czaję. W uro-
czystościach uczestniczył m. in. Edward La-
sok, prezydent miasta.
 W tym roku, inaczej niż w latach ubie-
głych, kwiaty nie zostały złożone pod pom-
nikiem pierwszego Powstania Śląskiego usy-
tuowanym przy ul. Bytomskiej przed wej-
ściem do budynku dyrekcji dawnej kopalni 
"Mysłowice". Na początku stycznia br. monu-
ment został zniszczony. Wandale skradli go-
dło i lilijkę z mosiądzu. Decyzją władz miasta, 
ocalałą z dewastacji tablicę przeniesiono do 
Muzeum Miasta Mysłowice. 

(W.K.)

HISTORIA I PAMIĘĆ

Mysłowickie 
urzędniczki 
wyborcze

 Według znowelizowanego Kodeksu Wy-
borczego, obowiązkiem urzędników wybor-
czych jest zapewnienie sprawnego funkcjono-
wania obwodowych komisji wyborczych, 
a ściślej czuwanie nad przebiegiem samych 
wyborów. Urzędnicy działać będą w każdej 
gminie: jeden w gminie do 50 tys. mieszkań-
ców, dwóch do 200 tys. mieszkańców, trzech 
- powyżej 200 tys. mieszkańców. 
 W całym kraju powołanych zostanie bli-
sko 2,6 tys. urzędników wyborczych. Po raz 
pierwszy wypełniać będą swój mandat pod-
czas tegorocznych wyborów samorządowych. 
W Warszawie każda dzielnica będzie miała 
jednego urzędnika.

 (A.J.) 

W 99 rocznicę wybuchu 
I Powstania Śląskiego odbyły się 
w naszym mieście liczne 
uroczystości upamiętniające 
czyn bohaterskich powstańców 
śląskich. W miejscach pamięci 
narodowej złożone zostały 
wiązanki kwiatów. Zapłonęły 
znicze. 

Ewa Miszczyk i Ilona Wybraniec 
pełnić będą w Mysłowicach 
funkcję urzędniczek 
wyborczych. Obie powołane 
zostały przez szefa Krajowego 
Biura Wyborczego na 6-letnią 
kadencję.

 MIASTO

Wybierzemy 
władze miasta

 SAMORZĄD mistrzów, prezydentów miast oraz kandydaci do 
rad i sejmików. Nowe władze wybierzemy 
na 5-letnią kadencję, dotychczas wynosiła ona 
4 lata.
 W naszym mieście o fotel prezydenta za-
mierza powalczyć pięciu kandydatów. Start o re-
elekcję zapowiada Edward Lasok, obecny pre-
zydent. Udział w wyborach potwierdził Woj-
ciech Król, poseł na Sejm RP, Tomasz Papaj, nau-
czyciel akademicki, radny Dariusz Wojtowicz 
oraz przedsiębiorca Karol Kaszek.
 Z kolei o urząd prezydenta Bytomia ubiegać 
się będzie Mariusz Wołosz, dyrektor Szpitala nr 2 
w Mysłowicach.

(kos)  

21 października br. 
odbędą się wybory 

samorządowe. W Mysłowicach 
wybierzmy prezydenta miasta, 
23-osobową Radę Miasta oraz 

radnych Sejmiku Śląskiego. Druga 
tura zaplanowana jest 

na 4 listopada br. 

 Termin jesiennych wyborów ogłoszony zo-
stał 14 sierpnia br. Tego dnia z kampanią wybor-
czą wystartowali kandydaci na wójtów, bur-

21 PAŹDZIERNIKA BR. WYBORY SAMORZĄDOWE 99 ROCZNICA WYBUCHU
I POWSTANIA ŚLĄSKIEGO

EWA MISZCZYK 
I ILONA WYBRANIEC
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Promenadą w stronę 
lepszej jakości życia
ROZMOWA

Z EDWARDEM LASOKIEM, PREZYDENTEM MYSŁOWIC, 
ROZMAWIA WIESŁAW KOSTERSKI

i potrwają w 2-letnim cyklu. Bike&Ride realizo-
wany będzie również około 2 lat. Dłużej po-
trwają natomiast inwestycje kolejowe. W tym 
roku zakończymy projektowanie przebudowy 
linii tramwajowych, łącznie z modernizacją 
ul. Bytomskiej, Starokościelnej, Szymanowskie-
go i Powstańców, rondem w ciągu ul. Krako-
wskiej i przejściem podziemnym przy ul. Grun-
waldzkiej.   
 - Przy Promenadzie planowana jest także 
budowa stadionu lekkoatletycznego.
 - Projekt jest już gotowy. Problemem jest �-
nansowanie tej inwestycji. Chcemy skorzystać ze 
środków zewnętrznych, prowadzimy rozmowy 
m. in. z Ministerstwem Sportu na temat dotacji. 
Na budowę stadionu, w zależności od stopnia 
złożoności projektu, trzeba będzie przeznaczyć 
od około 12 do 20 mln zł.
 - Mieszkańcy oczekują również budowy 
krytej pływalni.
 - Chcemy, żeby na Słupnej powstał cały 
kompleks sportowo-rekreacyjny. Basen jest te-
raz projektowany. Koszt inwestycji sięgnie nawet 
25 mln zł. Jak na miasto wielkości Mysłowice, to 
potężna inwestycja. Do tego trzeba się solidnie 
przygotować. Dzisiaj, po przebudowie wielu ki-
lometrów dróg i chodników oraz infrastruktury 
energetycznej, oczekiwania mieszkańców są in-
ne - chcą lepszej jakości życia. 
 - Ucieczki od tzw. pułapki średniego ro-
zwoju.
 - Właśnie. Mysłowice, szczególnie dzielnice 
południowe, rozbudowują się, przybywa ludzi. 
Owszem, trzeba nadal zmieniać infrastrukturę, 
od tego nie uciekniemy, natomiast oczekiwania 
idą krok dalej, w stronę rozwoju rekreacji, wypo-
czynku, kultury. Mieszkańcy z wolnym czasem 
chcą coś zrobić w swoim mieście, nie chcą wy-
jeżdżać do innego miasta, ale mieć blisko, 
w zasięgu ręki tereny rekreacyjne, gdzie można 
dojść pieszo albo dojechać rowerem. I to właśnie 
zamierzamy robić w naszym mieście. 

 - Czym dla Mysłowic jest Promenada 
i Park Zamkowy?
 - Dobre pytanie… Promenada i Park Zam-
kowy wpisują się w całe Stare Miasto, w historię 
Mysłowic. Kiedyś wyglądało to zupełnie inaczej 
- były tam tereny zalewowe Przemszy, a Pro-
menada łączyła miasto z osadą w Brzęczkowi-
cach. To był naturalny trakt, bardzo mocno 
uczęszczany. Dzisiaj jest tam zieleń i zabudowa-
nia.  
 - Kraków ma Planty, Mysłowice mają Pro-
menadę i Park Zamkowy.
 - Tak można porównać, zwłaszcza Pro-
menadę, którą z Parkiem Zamkowym łączy Sta-
rówka, tworząc urbanistyczną całość. Park daw-
niej wyglądał całkiem inaczej.
 - Jak ma się zmienić?
    - W typowy obszar rekreacyjny, kulturalny 
i sportowy. Przygotowany zarówno dla dzieci, 
jak i dorosłych, tak, żeby całe rodziny mogły 
z niego korzystać i tam wypoczywać. W podo-
bny sposób zagospodarowana zostanie Prome-
nada. Odnowienia wymaga także przewiązka, 
którą - ze względu na jej stan techniczny - trzeba 
będzie wcześniej przygotować do etapu przebu-
dowy.
 - A, która jedną nogą stoi na terenie mia-
sta, drugą na terenach kolejowych, co nie uła-
twia zadania.
 - Prowadziliśmy rozmowy na ten temat. Ko-
lej przygotowuje projekt związany z przekaza-
niem przewiązki i kilku innych budynków na 
rzecz miasta. Łączy się to z planowaną przez 
PKP modernizacją stacji i trenów kolejowych 
oraz budową Bike&Ride. Z tych planów wyłania 
się potężny projekt modernizacji miasta, po-
dzielony na kilka części. Promenada i Park Zam-
kowy idzie swoim torem, Bike&Ride swoim, 
a do tego inwestycje kolejowe oraz modernizacja 
torowisk tramwajowych. 
 - Kiedy zamknie się przebudowa Prome-
nady i Parku Zamkowego? 
 -  Pierwsze prace rozpoczną się w tym roku 

Cztery asy w talii 
Mysłowic wchodzą 
do gry
MIASTO

PARK ZAMKOWY, PROMENADA, BIKE&RIDE I KRYTA PŁYWALNIA

 Metamorfozę przejdzie również Promena-
da. W tej lubianej przez mysłowiczan części mia-
sta powstanie m. in. ścieżka edukacyjna, stawy 
retencyjno-�ltracyjne, ogród kwiatowy, plac za-
baw, górka saneczkowa, tereny do grillowania, 
gry w kręgle, bule i badmintona, a także wybieg 
dla czworonogów. Słowem, wszystko, co wiąże 
się z szeroko pojętą rekreacją.
 Również i tutaj zawitać będą mogli bez prze-
szkód rowerzyści. Nowo wybudowane trasy po-
łączone będą z planowaną ścieżką rowerową 
wzdłuż Czarnej Przemszy. Teren otrzyma także 
nowe oświetlenie. Na przebudowę Promenady 
miasto dostało 6 mln zł do�nansowania.   
 Do 31 sierpnia br. gotowy będzie program 
funkcjonalno-użytkowy, który umożliwi budo-
wę krytej pływalni w systemie "zaprojektuj i wy-
buduj". Pierwsze prace na Słupnej ruszyć mają 
w przyszłym roku. Na ich wykonanie miasto za-
rezerwowało ponad 6 mln zł. Budowa potrwa 
2 lata i zamknie się kwotą około 25 mln zł. 
 Ratusz zamierza wystąpić do Ministerstwa 
Sportu o jej do�nansowanie. Szanse na uzyska-
nie znacznych środków są duże. Mysłowice chcą 
także skorzystać z funduszy krajowego pro-
gramu rozwoju infrastruktury sportowej. Pły-
walnia z 25-metrowym basenem oraz strefą re-
kreacji połączona będzie z zewnętrznym ba-
senem, czynnym w sezonie letnim, co stworzy 
atrakcyjny kompleks sportowo-rekreacyjny.

Wiesław Kosterski

e d ł u g  p l a n ó w,  b u d o w a  t r a s WBike&Ride rozpocznie się w przy-
szłym roku. Prace potrwają ponad 

2 lata. Inwestycja będzie częścią, trwającej 
równolegle, wielkiej przebudowy miasta - rewa-
loryzacji Doliny Czarnej Przemszy z Parkiem 
Zamkowym (I etap) i Promenadą (II etap), mo-
dernizacji dworca PKP i terenów kolejowych 
z wiaduktami drogowymi oraz linii tramwajo-
wych w centrum miasta.
 Bike&Ride liczyć będzie blisko 7,5 km ście-
żek pieszo-rowerowych. Jego centrum stworzy 
parking główny usytuowany w pobliżu przejścia 
podziemnego między ul. Oświęcimską i Po-
wstańców. Rowerzyści będą także mogli korzy-
stać z parkingów przy ul. Armii Krajowej i Słu-
peckiej. Inwestycja kosztować ma ponad 20 mln 
zł, z czego blisko 17 mln zł stanowić będą środki 
unijne.  
 W przyszłości mysłowickie ścieżki rowe-
rowe staną się częścią tzw. roweru metropolital-
nego, który rozpocznie funkcjonowanie w przy-
szłym roku w 41 miastach i gminach Górno-
śląsko-Zagłębiowskiej Metropolii.  
 Na rewitalizację dolnej części Parku Zam-
kowego - od dzielnicy Piasek aż po Stare Miasto 
- ratusz otrzymał w zeszłym roku do�nansowa-
nie w wysokości 8 mln zł. Realizacja projektu 
potrwa blisko 3 lata. Magistrat liczy, że pierwsze 
prace budowlane ruszą jeszcze w październiku 
br.
 Park zmieni całkowicie swoje oblicze. 
W miejsce starej zieleni wybudowany zostanie 
m.in. ogród sensoryczny dla dzieci, plac do im-
prez kulturalnych, boiska, ścieżki rowerowe oraz 
nowe oświetlenie. Projekt zakłada także za-
gospodarowanie placów Matejki i Miero-
szewskich oraz skweru Starokościelnego, które 
wraz z parkiem stworzą ujednolicony układ zie-
leni miejskiej.

17 sierpnia br. magistrat złożył 
do Urzędu Marszałkowskiego 

wniosek o dofinansowanie 
budowy Bike&Ride z funduszy ZIT. 

Do końca miesiąca zamknięty 
zostanie etap prac projektowych 

rewitalizacji Parku Zamkowego 
i Promenady oraz program 

funkcjonalno-użytkowy 
umożliwiający budowę krytej 

pływali w Parku Słupna. Miasto 
szykuje się do rozpoczęcia 

ważnych inwestycji 
infrastrukturalnych, największych 

w ostatnich latach.
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SPOTKANIA Z BIZNESEM

Despota, 
czy otwarty szef?

We wrześniu, po wakacyjnej przerwie, 
wraca do Szybu Bończyk cykl spotkań 
z biznesem. Magistrat zaprasza 
mysłowickich przedsiębiorców 
do dyskusji na temat gospodarki m.in. 
zasad konkurencji i funduszy unijnych. 
W listopadzie gościem spotkania będzie 
Jacek Santorski, znany konsultant 
przedsiębiorców.

MIASTO

 13 września przedstawiciele Urzędu Ochrony Konkurencji 
i Konsumentów zaprezentują prelekcję pn. Zmowy przetargowe 
w świetle prawa konkurencji. Omawiane będą także zmiany 
jakie wprowadza Konstytucja Biznesu, która ułatwić ma życie 
przedsiębiorcom.
 Niezwykle ciekawie zapowiada się spotkanie zaplanowane 
na 8 listopada br. Uczestniczyć w nim będzie J. Santorski, znany 
psycholog i psychoterapeuta, konsultant przedsiębiorców 
w zakresie psychologii biznesu, dyrektor programowy Aka-
demii Psychologii Przywództwa, który podejmie frapujące te-
maty - przedsiębiorca konserwatywny, czy nowoczesny? des-
pota, czy otwarty szef?
 W dniach spotkań czynny będzie Mobilny Punkt Infor-
macyjny Funduszy Europejskich. Bezpłatne konsultacje na te-
mat możliwości pozyskania dotacji z UE na lata 2014-2010 pro-
wadzone będą w budynku Urzędu Miasta (sala 215) od godz. 
10.00 do 14.00.

 (kos) 
 
 

JEST SZANSA NA URATOWANIE SZYBU "SAS"

SRK wyburza kopalnię "Mysłowice" 
I co dalej?

wielkich pieniędzy, żeby ratować ten 
obiekt.
 - Mam nadzieję, że szyb "Sas" po-
zostanie w Mysłowicach - dodaje E. Lasok. 
- To symbol naszego miasta i jego górniczej 
przeszłości. To także naturalne miejsce, 
gdzie mogłaby powstać piękna siedziba 
Muzeum Miasta Mysłowice. Można tam też 
urządzić muzeum górnictwa i hutnictwa, bo 
przecież Mysłowice mają bogate tradycje 
przemysłowe.
 Kopalnia "Mysłowice" powstała 
w 1837 roku. W historię górnictwa wpisała 
się w 1901 roku, kiedy po raz pierwszy na 
świecie zastosowano tutaj tzw. podsadzkę 
hydrauliczną. W 2007 roku "Mysłowice" 
połączono z kopalnią "Wesoła". 1 stycznia 
2008 roku zakończone zostało wydobycie. 
Do SRK tra�ła w 2015 roku.
 Oprócz Mysłowic, SRK prowadzi 
także rozmowy z władzami kilku innych 
miast naszego regionu m. in. Sosnowca, 
Zabrza i Katowic. W ciągu ostatnich 
dwóch lat spółka przekazała gminom gór-
niczym w formie darowizny tereny o łącz-
nej powierzchni 63 hektarów. Ich wartość 
sięga blisko 18 mln zł.

Wiesław Kosterski 
 

GÓRNICTWO

ak informują służby prasowe SRK, 

Jdo końca 2019 roku wyburzonych 
zostanie łącznie ponad 50 pokopal-

nianych obiektów. Przed dwoma laty z po-
wierzchni ziemi zniknęło ich 18, przed 
rokiem - 5, teraz wyburzonych zostanie 13 
kolejnych. Taki los spotkać ma m. in. bu-
dynek maszyny wyciągowej szybu "Sas", ła-
źnię, cechownię i lampownię. 
 SRK informuje jednocześnie, że nie 
zostaną wyburzone obiekty wpisane do 
gminnej ewidencji zabytków. Obejmuje 
ona m. in. maszynę wyciągową i wieżę 
szybu "Łokietek" ("Łokietek" był ostatnim 
czynnym szybem KWK "Mysłowice") oraz 
zabudowania elektrowni. Niektóre obiekty 
znalazły się także na liście wojewódzkiego 
konserwatora zabytków. 
    Władzom miasta zależy szczególnie na 
zachowaniu zabudowań szybu "Sas". 
O uratowanie tego obiektu apelują od mie-
sięcy mieszkańcy Mysłowic. 
 Podczas spotkania 8 sierpnia br. 
w Urzędzie Miasta z wiceprezesem SRK 
Jackiem Szuścikiem magistrat potwierdził 
po raz kolejny zainteresowanie pokopal-
nianymi zabytkami, zwłaszcza szybem 
"Sas". Miasto chciałoby przejąć także bu-
dynek maszyny wyciągowej szybu "Ło-
kietek", budynek elektrowni i rehabilitacji. 
 Według planów, szyb "Sas" miałby peł-
nić rolę platformy widokowej. Jego zabu-
dowania są w dobrym stanie technicznym. 
Miasto chce ponieść koszty utrzymania 
obiektu m. in. prac konserwatorskich. Być 
może będzie tam też zainstalowana winda. 
Szkopuł w tym, że "Sas" nie jest wpisany do 
ewidencji zabytków. Na czym więc stanęło?
 - Na tym, że SRK nie wyburzy szybu 
"Sas" - mówi Edward Lasok, prezydent 
Mysłowic. - Prace rozbiórkowe obejmą 
natomiast obiekty położone wzdłuż 
ul. Świerczyny m. in. zabudowania łaźni 
i cechowni. 

 SRK zadeklarowało złożenie w sierp-
niu br. wniosków do ministerstwa energii 
o wyrażenie zgody na pozostawienie szybu 
"Sas" i przekazanie go miastu. W ślad za 
spotkaniem, magistrat wystosował 16 
sierpnia br. pismo do SRK, w którym po raz 
kolejny wyraził wolę przejęcia wieży wycią-
gowej szybu "Sas", budynku maszyny wy-
ciągowej szybu "Łokietek" oraz budynków 
elektrowni i rehabilitacji".
 

 

 

 Odmienne problemy są z szybem 
"Łokietek". Wprawdzie jest on wpisany na 
listę zabytków, ale jego stan techniczny jest 
fatalny. SRK obawia się nawet, że po zdjęciu 
obudów, szyb może runąć. Miasto, w takiej 
sytuacji, nie jest przygotowane na wydanie 

Zajmująca się likwidacją 
i zagospodarowaniem 

pogórniczego majątku Spółka 
Restrukturyzacji Kopalń 

prowadzi prace wyburzeniowe 
na terenie byłej KWK 

"Mysłowice". Likwidacja 
kopalni potrwać ma do końca 

przyszłego roku. Władze 
miasta zainteresowane są 

przejęciem pokopalnianych 
zabytków, zwłaszcza szybu 

"Sas", które stanowią 
dziedzictwo przemysłowe 
naszego miasta i regionu.

-�Mam�nadzieję,�
że�szyb�"Sas"�pozostanie�

w�Mysłowicach.�To�symbol�
naszego�miasta�i�jego�
górniczej�przeszłości�

-�Edward�Lasok,�
prezydent�Mysłowic
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 Miejska Biblioteka Publiczna w Mysłowi-
cach wygrała w konkursie „Na 100 Niepodle-
gła”, ogłoszonym przez Fundację BGK im. J. K. 
Steczkowskiego i otrzymała grant na realizację 
projektu „Jest taki kraj… Niepodległy”. Projekt 
zakłada organizację innowacyjnych i atrakcyj-
nych zajęć dla młodzieży. 
 Konkurs na plakat „Nasza Niepodległa” 
skierowany jest do uczniów klas VI – VIII 
szkół podstawowych, a konkurs literacki na 
esej „Wolność kocham i rozumiem… Czym 
jest dla mnie wolność i niepodległość?” do 
młodzieży szkół ponadpodstawowych. Będzie 
też gra edukacyjna „Ścieżki Niepodległości”, 
wykład „Akademia Niepodległości” oraz wy-
stęp mysłowickiego chóru Harmonia.
 Najciekawszym elementem projektu jest 
„Kwatera Marszałka”, czyli escape room zapro-
jektowany w pomieszczeniu biblioteki przy 
ul. Oświęcimskiej 8. Tutaj rywalizujące „Dru-
żyny Niepodległości” będą mogły wyjść jedy-
nie po rozwiązaniu w ustalonej kolejności 
ciągu zagadek i złamaniu określonych kodów. 
 Projekt realizowany będą od września do 
połowy grudnia br.                                    (ELA)

Atrakcyjnie 
o niepodległościZa kilka dni zabrzmi 

pierwszy dzwonek

MYSŁOWICKA OŚWIATA PRZED NOWYM ROKIEM SZKOLNYM

o szkół podstawowych uczęszczać będzie Dw sumie 4 tys. 854 uczniów. Ta liczna 
może ulec zmianie, ponieważ niektórzy 

rodzice zgłoszą dzieci jeszcze pod koniec sierp-
nia. W tym roku szkolnym mamy 681 uczniów 
pierwszych klas. Po wielu latach przerwy powró-
cą ósme klasy. 
 Spore zmiany będą w gimnazjach. W mi-
nionym roku szkolnym mieliśmy w drugich 
i trzecich klasach gimnazjalnych 1224 uczniów. 
Teraz zostały tylko klasy trzecie (ostatnie) liczące 
606 uczniów. Tak będzie do końca roku szkolne-
go, kiedy nastąpi spotkanie trzecioklasistów 
i ośmioklasistów na wspólnym, pierwszym egza-
minie gimnazjalnym. 
 W przyszłym roku, po połączeniu roczników, 
około 1300 dzieci będzie wybierać się do szkół 
ponadgimnazjalnych. Sprawa będzie to o tyle 
trudne, że może zabraknąć miejsc na atrakcyj-
nych kierunkach nauki. Nie wykluczone, że na je-

 EDUKACJA

Już za kilka dni rozpoczęcie 
nowego roku szkolnego. 

W ławkach zasiądzie 681
 uczniów pierwszych klas szkół 

podstawowych. W tym roku 
zgodnie z reformą 

do podstawówek wrócą ósme 
klasy. W gimnazjach zostaną 
natomiast tylko trzecie klasy.
 W wielu placówkach oświaty 
uczniów powitają odnowione 

sale wyremontowane 
w czasie wakacji. 

dno miejsce będzie przypadać nawet 4, czy 5 kan-
dydatów.
 Od 1 września w Centrum Kształcenia Za-
wodowego i Ustawicznego wiedzę zdobywać 
będzie 587 młodych ludzi. W tym roku wejdzie 
nowy kierunek - technik żywienia i usług 
gastronomicznych. Wybrały go 24 osoby na 31 
miejsc. II Liceum Ogólnokształcące liczyć będzie 
170 uczniów, natomiast Zespół Szkół Ogólno-
kształcących im. T. Kościuszki - 452 uczniów. 
 W czasie wakacji w wielu placówkach oświa-
ty wykonane zostały liczne remonty i moderniza-
cje. Pracami malarskimi, tynkarskimi, konserwa-
torskimi i instalacyjnymi objęto pomieszczenia 
m. in. w szkołach podstawowych nr 1, 2, 7, 14, 15 
i  16.  Podobne zabiegi  wykonano także 
w przedszkolach.
 W SP nr 10 trwa termomodernizacja, pod-
czas której wymieniona zostanie m. in. instalacja 
centralnego ogrzewania, wodno-kanalizacyjna 
oraz stolarka okienna. Budynek będzie ocieplony 
i pomalowany. Roboty zakończą się w maju przy-
szłego roku. W Zespole Szkolno-Przedszkolnym 
nr 4 planowana jest natomiast modernizacja 
boiska.   
 Dodajmy, że mysłowicką oświatę tworzy 
m. in. 13 szkół podstawowych, szkoła sportowa, 
szkoła specjalna, 4 zespoły szkolno-przedszkolne, 
CKZiU oraz dwa licea. Co roku miasto przezna-
cza na edukację ponad 40 proc. swojego budżetu.

Andrzej Jaworski   

 

Wybudują nowa
szkołę na Laryszu

 150-LETNI BUDYNEK ZNISZCZONY
 SZKODAMI GÓRNICZYMI

race projektowe powinny rozpocząć się Pjeszcze w tym roku. W nowym budynku, 
który powstanie obok starej szkoły przy 

ul. Laryskiej, znaleźć się ma 8 sal lekcyjnych dla 
uczniów szkoły podstawowej, 6 sal dla przedszko-
laków, sala gimnastyczna, biblioteka, aula i ja-
dalnia. Będzie również wentylacja mechaniczna, 
instalacja fotowoltaiczna oraz winda towarowa.
 Zagospodarowany zostanie teren wokół 
szkoły. Planuje się m. in. budowę boiska, placów 
zabaw, obiektów małej architektury i parkingów. 
Część kosztów inwestycji s�nansowana będzie ze 
szkód górniczych. Odszkodowanie z kopalni 
"Mysłowice-Wesoła" sięga kwoty 1,3 mln zł. Po 
zakończeniu budowy, stary budynek zostanie 
wyburzony. 

(A.J.)

OŚWIATA

Władze miasta podjęły decyzję
 o budowie nowej szkoły 

podstawowej i przedszkola 
na Laryszu. 150-letni budynek, 

w którym mieści się obecnie 
Zespół Szkolno-Przedszkolny nr 3, 

zniszczyły szkody górnicze. 
Uszkodzenia są tak duże, że ich 
usunięcie jest zbyt kosztowne. 

Stary budynek będzie rozebrany. 

  Zespół Szkół Specjalnych im. J. Korczaka 
otrzymał unijne do�nansowanie na realizację 
projektu „Indywidualizacja to sukces!”. Jego 
wartość to ponad 125 tys. zł, z czego 90 proc. 
stanowi unijne wsparcie. 
 Dzięki uzyskanym środkom zorganizowa-
ne zostaną dodatkowe zajęcia specjalistyczne 
dla uczniów, zaś pedagodzy będą mogli po-
dnieść swoje kwali�kacje. Z projektu skorzysta 
61 uczniów i dwoje nauczycieli.
 Spore znaczenie będzie miał on także dla 
rodziców, głównie poprzez uzyskanie szersze-
go dostępu do diagnostyki oraz informacji na 
temat możliwości i ograniczeń swoich dzieci.   

(E.A.)

Wsparcie uczniów 
i nauczycieli
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Drogowcy mają pełne ręce roboty

Niemal w każdej dzielnicy 
miasta trwają modernizacje 

i naprawy ulic, chodników, 
zjazdów do posesji
 oraz oznakowania 

drogowego. Inwestycje 
realizowane są kosztem 

wielu milionów zł. Ostatnio 
zakończone zostały remonty 

generalne ul. Konopnickiej, 
Orła Białego i Janowskiej.

 INFRASTRUKTURA

l. Orła Białego odnowiono kosztem 

Uponad 4,6 mln zł. Ekipy remon-
towe wykonały tam kanalizację 

deszczową, jezdnię, chodnik, ścieżkę rowe-
rową oraz oświetlenie LED-owe. Na 
przebudowę ul. Konopnickiej magistrat 
wydał ponad 5 mln zł. Prace obejmowały 
m. in. modernizację sieci energetycznej, 
oświetleniowej i gazowej oraz odwodnie-
nie ulicy.
  Jak co roku zrealizowane są tzw. śre-
dnie remonty ulic.
 W ostatnich tygodniach tego rodzaju 
prace zakończono m. in. na ul. Batorego, 
Bocznej, Brzęczkowickiej, Miarki, Stalma-
cha, Dzióbka, Stadionowej, Sienkiewicza, 
Gagarina, Morgowskiej i Murckowskiej.
 W Brzęczkowicach szykowany jest re-
mont ul. Saperów Śląskich. Drogowcy zaj-
mą odcinek od ul. gen. Ziętka do Brzęcz-
kowickiej, gdzie odnowią jezdnię, chodniki 
oraz zjazdy do posesji. 

 Nową nawierzchnię wraz chodnikami 
i zjazdami do posesji będzie miała także 
ul. Kościelna w Brzezince. Prace wykonane 
zostaną na odcinku od ul. Chrzanowskiej 
do Damrota. Plany zakładają także wyre-
montowanie ul. Gojawiczyńskiej na Boń-
czyku. Odnowione zostaną tam chodniki, 
zjazdy do posesji oraz miejsca parkingowe.
 W mieście trwają także bieżące re-

monty ulic. W tym roku drobne naprawy 
wykonane zostały m. in. na ul. Stadio-
nowej, gdzie odnowiono boczne odcinki 
dojazdowe do Parku Słupna. Plany prze-
widują odświeżenie ul. Rolnej, Szabelnia 
i Skośnej.  

Andrzej Jaworski 

REMONTY I MODERNIZACJE NIEMAL W CAŁYM MIEŚCIE

do pracy, czy szkoły. Tak jest w wielu euro-
pejskich miastach m. in. Amsterdamie, 
Brukseli i Zurychu.
 Szkic studium systemu tras rowero-
wych przygotowała �rma Inkom, która już 
wcześniej m.in. pracowała nad systemami 
ścieżek rowerowych dla szeregu miast 
i gmin naszego regionu. Przedstawiono 
w nim przebieg 85 tras o łącznej długości 
około 1500 km. Pod uwagę brano m.in. 
gęstość zaludnienia, bliskość urzędów 
gmin i centrów przesiadkowych. 
 Dokonano również przeglądu miejsc, 
gdzie znajdują się dzisiaj nieczynne linie 
kolejowe biegnące m. in. pomiędzy By-
tomiem, Zabrzem, powiatem gliwickim, 
Rudą Śląską, Katowicami, Mysłowicami 
i Sosnowcem.

(ELA)

 Przedstawiciele GZM uważają rower 
za istotny element systemu transporto-
wego. Chodzi o to, aby był on (obok funkcji 
rekreacyjnej) traktowany jako normalny 
środek transportu, pozwalający dojechać 

GZM

Rowerem po metropolii

POWSTANIE 1500 KM TRAS

Powstanie cmentarz 
komunalny

 To kilka hektarów ziemi, którą miasto w 1989 roku otrzy-
mało od Okręgowego Zarządu Lasów Państwowych w Kato-
wicach, właśnie z przeznaczeniem na budowę cmentarza. Po za-
łatwieniu spraw formalnych, teren będzie przygotowywany pod 
budowę. 
 Chodzi zwłaszcza o jego oczyszczenie, wykonanie nie-
zbędnych odwiertów geologicznych oraz umieszczenie in-
westycji w miejscowym planie zagospodarowania prze-
strzennego. W styczniu bieżącego roku, dzięki odpowiedniej 
uchwale Rady Miasta, ruszyły prace planistyczne. 

(AB)

MIĘDZY UL. OBRZEŻNĄ ZACHODNIĄ 
I STADIONOWĄ

Trwają prace nad planami budowy 
cmentarza komunalnego w naszym 
mieście. Nekropolia powstać ma między 
ul. Obrzeżną Zachodnią i Stadionową. 

GMINA

NOWE LINIE POD KONIEC ROKU

Autobusem na lotnisko
do Pyrzowic

 Przystanki zostały ustalone w taki sposób, aby pasażerom 
z miast, które nie posiadają bezpośredniego połączenia 
z lotniskiem m. in. Mysłowic stworzyć możliwość przesiadki.  
Autobusy linii AP1 kursować będą z Gliwic przez Zabrze, Bytom 
i Piekary Śląskie, AP2 z Katowic przez Sosnowiec i Będzin, AP3, 
jako szybkie połączenie, z Katowic, natomiast AP4 z Tychów 
przez Katowice.
 Planuje się, by cena przejazdu odpowiadała aktualnemu 
biletowi całodobowemu i wyniosła 14 zł. Koszt funkcjonowania 
linii, które będą �nansowane z budżetu GZM, oszacowano 
na 2 mln zł w 2018 roku, natomiast w 2019 roku będzie to już 
kwota 10 mln zł. 

(E.A.)

AP1, AP2, AP3 i AP4 – takie oznaczenie 
będą miały metropolitalne linie lotniskowe, 
łączące główne miasta Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii 
z Międzynarodowym Portem Lotniczym 
w Pyrzowicach. Obsługiwać je będą 
autobusy KZK GOP, które mają wyjechać 
na trasy w czwartym kwartale tego roku.

KOMUNIKACJA

Opracowano wstępny projekt 
systemu infrastruktury 

rowerowej w Górnośląsko-
Zagłębiowskiej Metropolii, 

który uwzględnia utworzenie 
około 1500 km tras. Łączyć 

mają one 41 gmin i miast 
należących do metropolii. 

W planowany system 
włączone będą ścieżki 

rowerowe, które powstaną 
w najbliższych latach 

w naszym mieście.
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8 WRZEŚNIA BR. ŚWIĘTO ROCKA 
NA MYSŁOWICKIM RYNKU

Benefis 
Mietalla Walusia

Zapowiada się wielkie muzyczne 
wydarzenie z Mietallem Walusiem 
w głównej roli. 8 września mysłowicki 
Rynek wypełnią bez reszty rockandrollowe 
brzmienia podczas specjalnego koncertu
- benefisu Mietalla Walusia, twórcy 
Negatywu, współtwórcy grupy Lenny 
Valentino i Penny Lane. Zobaczymy 
plejadę znakomitych wykonawców m.in. 
Zbigniewa Hołdysa, legendę polskiego 
rocka oraz Katarzynę Nosowską.

 ROCK AND ROLL

oncert jest podsumowaniem 20-letniej twórczości arty-Kstycznej M. Walusia, który zagra wspólnie z zapro-
szonymi gośćmi. Ze Zb. Hołdysem, współzałożycielem, 

liderem, kompozytorem i gitarzystą Perfectu, autorem kulto-
wych utworów m.in. "Chcemy być sobą", "Nie płacz Ewka", "Ale 
wkoło jest wesoło" i "Autobiogra�a", wykona znakomitą pio-
senkę "Stalker", z którą Hołdys wystąpił w 2002 roku na festiwalu 
w Opolu.   
 Równie elektryzująco zapowiada się wspólny występ 
z K. Nosowską oraz Pawłem Krawczykiem z zespołu Hey. 
Artyści zaprezentują m.in. własną wersję utworu „Ludzie 
wschodu” Siekiery, a także - po raz pierwszy na żywo - piosenkę 
„Siódemka”. Usłyszymy także inne utwory nagrane przez
M. Walusia w ostatnim 20-leciu m. in. „Amsterdam” i „Dziew-
czyny nie palcie Marihuany” Negatywu oraz „Chłopiec z pla-
steliny” i „Dom nauki wrażeń” Lenny Valentino.  
 Przed mysłowicka publicznością wystąpi również Titus 
z Acid Drinkers, KOTYNIA, Tomasz Breś z October's Children 
oraz Marcin i Piotr Pałka z zespołu Menippe. Negatyw zagra 
w oryginalnym składzie: M. Waluś, Darek Kowolik, Afgan i Ra-
fał Pożoga. Po raz ostatni Mietall koncertował w rodzinnym 
mieście w 2012 roku. 
 Muzyk zaczynał w 1998 roku, kiedy z D. Kowolikiem za-
łożył zespół Negatyw. Potem były inne projekty - Lenny Valen-
tino, Penny Lane oraz utworzony wspólnie z Muńkiem Stasz-
czykiem zespół Warsaw Bombs, który zagrał m.in. trasę kon-
certową w Chinach. 
 Dorobek twórczy M. Walusia podsumowuje jego najnowsza 
płyta solowa „Dwie dekady”. Taką też nazwę nosi jubileuszowy 
koncert. W przyszłym roku ukaże się nowy, solowy utwór Mie-
talla, zatytułowany roboczo „OKSI”. Wielkie granie na Rynku 
rozpocznie się o godz. 19.30.

(kos)

Z MYSŁOWICKIM MUZYKIEM, MIETALLEM WALUSIEM, 
ROZMAWIA WIESŁAW KOSTERSKI

Muszę coś zmienić

 - Patrząc na to, co się dzieje choćby 
z technologią komórkową, współczesność 
raczej nie napawa optymizmem. Dzisiaj 
młodzi ludzie bez smartfona nie potra�ą 
poradzić sobie w życiu. Nie mają pojęcia, 
co dzieje się w Polsce, na świecie, w życiu 
realnym, bo ich w tym życiu realnym nie 
ma. Oni boją się prawdziwego świata. 
Dobrze się czują w świecie wirtualnym, 
który jest coraz większy. Wyjście na ulicę 
jest dla nich czymś ekstremalnym. Dla nas 
kiedyś ekstremalną sytuacją było siedzenie 
w domu.   
 Zobacz, jaka była Kora, jaki jest Hołdys 
- cięty z języka, chociaż nie zawsze się z nim 
zgadzam. Oni walczyli o coś, co jest isto-
tnie, nie dla siebie, ale dla nas wszystkich. 
I to jest odwaga. Teraz żyjemy w takich cza-
sach, kiedy ludzie patrzą tylko na siebie 
i nie interesuje ich, co ich dzieci będą miały 
za 10, 15 lat. Chciałbym, żeby przyszła re-
wolucja muzyczna, ale nie sądzę, że do niej 
dojedzie.
 - Kogo więc dzisiaj należy skarcić za 
Hołdysa?
 - Może wszystkich…? Społeczeństwo 
boi się pomyśleć tak naprawdę, że polityka, 
którą uprawia się na świcie i trendy w wielu 
krajach, nie wróżą nic dobrego. 
 - Może więc muzyka, jaką robisz, po-
winna znów iść w stronę mówienia o wol-
ności, może to najlepszy czas dla ciebie? 
Masz taką sumę doświadczeń, że jesteś 
w stanie nadać temu artystyczny wyraz.
 - Utwór "Potrzebuję rewolucji" po-
wiązałbym z tym, co się w Polsce dzieje. 
Powinniśmy się obudzić. W każdym wy-
miarze.   
    

ROZMOWA

 - Co nucisz na co dzień?
     - Żyjemy w świecie zalanym ogromną 
ilością informacji i nad tym się zastana-
wiam. Myślę o artystach, którzy odchodzą, 
a odeszło ich w ostatnim czasie bardzo wie-
lu, że Polska jest w takim, a nie innym 
miejscu. Oczywiście o muzyce. Nie jestem 
artystą, który robi coś za wszelką cenę. Ro-
bię muzykę, która jest totalnie niszowa, 
a w mediach przedstawia się muzykę łatwą, 
przyjemną i o niczym.
 - Skąd wybór muzycznej drogi?
 - Jestem z pokolenia, a mam czwórkę 
z przodu, któremu muzyka dawała poczu-
cie wolności. Piosenki oczyszczały moją 
duszę, chciałem nimi powiedzieć, co mnie 
naprawdę w życiu boli i dotrzeć z tym do 
jak największej liczby ludzi.     
 - A co ci wtedy doskwierało?
 - Nie żyliśmy w świecie możliwości, 
jakie ma współczesna młodzież. Na po-
dwórku mogliśmy palić papierosy, pić tanie 
wina albo zająć się muzyką. Na początku 
lat 90-tych naprawdę wielu ludzi chciało 
grać. Ja zaczynałem jako 14-latek. Teraz jak 
popatrzę na 14-latków, to widzę dzieci. 
Internet cofa młodych ludzi.   
  - Jeździłeś wtedy do Jarocina?
 - Nie, bo nie miałem tyle odwagi. Sie-
dzieliśmy na sali prób i robiliśmy piosenki. 
Kiedy mieliśmy po 18 lat, to czuliśmy się 
dorośli, odpowiedzialni za swoje życie, za 
swój los. Teraz 18-latkowie mają osiemna-
stkę w wieku 30 lat, bo dopiero mając tyle 
lat zaczynają kumać, co to jest życie i co 
powinni z nim zrobić. Muzyka otwierała 
nami drzwi do życia, jeździliśmy po 
klubach, szukając możliwości grania. Nie 
było supermarketów, galerii, nie mieliśmy 
samochodów, ani możliwości, że wcho-
dzimy do samolotu i lecimy w świat na 
wakacje. Naszym życiem była muzyka.
 - Był jakiś moment przełomu, kiedy 
powiedziałeś sobie - muzyka to jest to 
i temu chcę się poświęcić? 
 - Przełomem było spotkanie Darka 
Kowolika i Krzyśka Kowalika, którzy wie-
dzieli, że jestem napaleńcem muzycznym 
i zapytali, czy nie chcę wpaść na próbę. Tak 
się przejąłem, tak się starałem, że po kilku 
godzinach grania prawie zemdlałem. 
 - Gdzie szukasz inspiracji do swoje 
twórczości?
 - W książce, poezji, dobry �lmie, który 
zostaje w głowie. Skupiam się na tym, co 
przeżyję.
 - Muzyka jako wyraz twoich emocji?
 - Dokładnie. Moich odczuć, poglądów 
na świat, prób opisania kogoś, kto mnie 
skrzywdził albo wzbudził we mnie pozy-
tywne emocje. Taka jest moja ostatnia pio-
senka "Potrzebuję rewolucji", którą na-
grałem w Abbey Road w Londynie. Czuję, 
że jestem na takim etapie w życiu, że muszę 
coś zmienić.

 - Czyli co po 20 latach bycia na sce-
nie.
 - (śpiew) …a ja wiem czego chcę, po-
trzebuję rewolucji..
 - A co to jest ta rewolucja. 
 - Różne sytuacje przychodzą do głowy. 
Zobacz, co dzieje się w Polsce i jaka mu-
zyka jest promowana. Rynek muzyczny na 
tyle się zmienił, że prawdziwe zespoły z lat 
90-tych, które umiały grać, pisać piosenki, 
kiedy gitarzyści potra�li zagrać solówki, 
zostały wchłonięte przez tandetę, przez 
maszynę do robienia pieniędzy, gdzie mło-
dzi artyści walczą tylko o popularność. Nie 
zazdroszczę im tej popularności, ale mar-
twi mnie, że nie ma miejsca na dobre zes-
poły i prawdziwych artystów, którzy swoim 
zaangażowanie próbują coś zrobić.
 - Coś czego jest mało, jest cenne.
 - Zgadza się. Ale nie rozumiem pom-
powania artystów płaskiego popu bez zna-
czenia. To mają być ikony muzyki? Wielu 
promuje się tylko po to, żeby jak najwięcej 
płyt wydali. 
 - Muzyce rockowej sprzed 30-, 40- lat 
o coś chodziło. Głównie o wolność szero-
ko rozumianą. Choćby Hołdysowi, któ-
rego zaprosiłeś. O co biega dzisiaj młody-
m artystom, tylko o kasę?
 - Jak widzę różne festiwale, to pytam, 
kto tam występuje? Na prawdę nie stać ni-
kogo na zaproszenie prawdziwych arty-
stów, którzy mają coś do powiedzenia 
tekstem, słowem, muzyką? Najprostszy 
pop, czy disco polo jest puste. 
 - Czy to w czym dzisiaj żyjemy, nie 
jest dobrym momentem na narodzenie 
się nowej wielkiej fali muzycznej, która 
powie Polakom coś ważnego.



restaurowanej placówki MOK przy 
ul. Laryskiej 5. Będą lubiane przez 
dzieci dmuchańce, gry i zabawy, loterie 
fantowe, występy sceniczne. 
 Tydzień później, 8 września, fe-
stynowy korowód zajedzie do Janowa. 
Tutaj również, tak jak w innych 
dzielnicach miasta, MOSiR ustawi 
scenę, MOK zaś zapewni atrakcje sce-
niczne, światło i nagłośnienie. I jak 
wszędzie, zapowiada się kilkugodzin-
na zabawa z pokazami, występami, 
licznymi konkursami.   
 W tym roku tradycyjne dożynki 
odbędą się 9 września. Na święto plo-
nów zapraszają tym razem mieszkańcy 
Dziećkowic. Uroczystości rozpoczną 
się od mszy, po której ulicami dzielnicy 
przemaszeruje barwny dożynkowy 
pochód. Pokazy, zabawy i degustacje 
tradycyjnych wiktuałów potrwają kil-
ka godzin. 
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Wrzesień w mieście z dobrą zabawą

ATRAKCJE FESTYNÓW I ŚWIĘTA PLONÓW

rześniowe imprezy roz-Wpoczną się w sobotę, 1 wrze-
śnia br., od festynu, który 

zagości w Brzezince. Mieszkańcy 
dzielnicy spotkają się w pobliżu od-

w górę kolorowych proszków Holi. 
Wspólne wyrzuty przewidziano na 
godz. 16.00, 17.00, 18.00 i 19.00. 
Wszystko przy dobrej muzyce i anima-
cjach. Odbędzie się również rodzinny 
rajd rowerowy.
 Nie zabraknie atrakcyjnych rozry-
wek dla najmłodszych. Tego dnia dzie-
ci będą mogły skorzystać bezpłatnie 
z wielu parkowych propozycji m. in. 
dmuchańców, łódek, basenów i parku 
linowego.    

 Andrzej Jaworski  
 

MOK

W najbliższym miesiącu 
wrócą festyny 

organizowane w różnych 
dzielnicach naszego 

miasta przez Mysłowicki 
Ośrodek Kultury 

oraz Miejski Ośrodek 
Sportu i Rekreacji. Na 

2 września zaplanowano 
kolorową zabawę w Parku 

Słupna na zakończenie 
wakacji. Tydzień później 

mysłowiczanie bawić się 
będą na tradycyjnym 

święcie plonów, na które 
zapraszają mieszkańcy 

Dziećkowic.

 Wśród licznych dożynkowych 
atrakcji będzie trzeci konkurs ku-
linarny na najlepszy żur śląski w My-
słowicach. Do udziału w nim orga-
nizatorzy zapraszają właścicieli lokali 
gastronomicznych, którzy mają tą tra-
dycyjną potrawę w swoim menu.
 Tegoroczny cykl festynów, których 
inicjatorami są rady dzielnic oraz sami 
mieszkańcy, rozpoczął się 9 czerwca br. 
w Brzęczkowicach i Ławkach. Na-
stępnego dnia bawiono się w Morgach, 
gdzie spotkanie odbyło się przy para�i 
św. Jacka. 16 czerwca barwny korowód 

zawitał zaś do Kosztów. 
 W sierpniu trwały w naszym mieś-
cie, organizowane we wtorki, imprezy 
wakacyjne dla dzieci z cyklu "Podwór-
ko się bawi". Były konkursy, gry i za-
bawy sprawnościowe. Spotkania 
odbyły się w �lii MOK w Janowie, 
w Brzęczkowicach na placu Rady Eu-
ropy oraz w �lii MOK w Dzieć-
kowicach.
 Kolorowe (dosłownie) zakończe-
nie wakacji zaplanowano na 2 wrze-
śnia w Parku Słupna. Główną atrakcją 
festynu będzie zabawa wyrzucania 

W�tym�roku�
tradycyjne�dożynki�odbędą�się�
9�września.�Na�święto�plonów

�zapraszają�tym�razem�
mieszkańcy�Dziećkowic.
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ROZWIJAMY PASJE!

MOK zaprasza 
na zajęcia 

 Podobnie jak w latach ubiegłych, prowadzone będą liczne 
zajęcia m. in. gry na instrumentach, tańca towarzyskiego i no-
woczesnego, baletu, plastyki, fotogra�i, modelarstwa, teatru i �l-
mu. Na większość z nich MOK zaprasza do swojej siedziby przy 
ul. Grunwaldzkiej oraz do �lii w Brzezince, Brzęczkowicach, 
Dziećkowicach, Janowie, Kosztowach, Krasowach, Morgach 
i Wesołej.
 W tym roku jest sporo nowości. Wśród nich klub "Kobiety 
i pieniądze", akademia architektury dla młodzieży, język angiel-
ski dla dzieci w wieku od 2 do 6 lat. Interesująco zapowiadają się 
także warsztaty dla osób zainteresowanych mediami społeczno-
ściowymi pn. Jak zostać youtuberem? 
 MOK zaprasza także do współpracy wszystkich tych, którzy 
mają ciekawy pomysł na zajęcia z dziedziny kultury. Będą oni 
mogli podzielić się swoimi umiejętnościami i wystąpić w roli in-
struktorów podczas prowadzonych przez sobie warsztatów.

(W.K.) 
      

Tradycyjnie we wrześniu zainaugurowany 
zostanie nowy sezon kulturalny 
w Mysłowickim Ośrodku Kultury. Wrócą 
popularne zajęcia i warsztaty. W programie 
znajdą się również nowe propozycje. 
Zapisy ruszyły 20 sierpnia br.

 NOWY SEZON

Z ALEKSANDREM MATUSIŃSKIM, TRENEREM KADRY NARODOWEJ KOBIET
W SZTAFECIE 4X400 METRÓW, ROZMAWIA WIESŁAW KOSTERSKI

Dziewczyny wiedzą, gdzie przyspieszyć
ROZMOWA

 - Czy po sukcesach w Berlinie też pan 
powie, jak przed kilkoma miesiącami, że 
za olimpijski brąz oddałby pan wszystkie 
zdobyte medale?

- Ten indywidualny medal, tytuł mi-
strzyni Europy i wynik, jaki Justyna osią-
gnęła sprawia, że musiałbym się zastano-
wić, czy wymieniłbym to na brąz w sztafe-
cie na Igrzyskach Olimpijskich. Nie spo-
dziewałem się takiego sukcesu. Tytuł mi-
strzyni Europy osiągnięty na tak kosmicz-
nym poziomie jest cały czas dla mnie za-
skoczeniem.

- Co zagrało?
- Wszystko - duża stabilizacja formy 

u Justyny i bardzo dobrze rokujące wyniki. 
Niestety, a może na szczęście, poziom 
�nału był tak wysoki, że Justyna musiała 
jeszcze szybciej pobiec. Osiągnęła rezultat, 
który jest przepustką do czołówki świato-
wej. On dałby czwarte miejsce na ubiegło-
rocznych mistrzostwach świata w Londy-
nie i piąte na igrzyskach w Rio. Spodzie-
wałem się rekordu życiowego i zejścia po-
niżej 51 sekund, ale ten wynik mocno mnie 
zaskoczył. 

Rezultat sztafety był trochę słabszy, mi-
mo, że dał nam złoty medal. Dziewczyny 
było stać na lepsze bieganie. Po �nale 
indywidualnym Justyna i Iga były mocno 
zmęczone.
    - Kiedy pani Justyna pobije rekord Pol-
ski Ireny Szewińskiej i pobiegnie poniżej 
50 sekund?
    - Pani Irena to ikona światowej lekkiej 
atletyki, wyjątkowy talent. Ciężko będzie 
osiągnąć jej wynik. Jeszcze niedawno 
o czymś takim nie myślałem. Justyna bę-

dzie powoli się do tego zbliżała, może zła-
mie granicę 50 sekund za dwa lata, w Tokio. 
Taki jest cel. Ale nie wiem, czy będzie to re-
kord Polski. Ten rekord zawsze daje medal 
na igrzyskach i mistrzostwach świata. 
W przeciwieństwie do niektórych re-
kordów Polski jest na prawdę wyśrubowa-
ny i póki co ponadczasowy.

- Ten sezon miał być etapem przygo-
towań do Tokio.

- Wiadomo, że igrzyska są najważniej-
sze. Wszyscy się zbroją. Ale ma mistrzo-
stwach Europy trzeba było wznieść się na 
wyżyny, sięgnąć po rezerwy, takie, o któ-
rych nawet nie marzyłem.

- Przecież treningi serwuje pan nie-
zwykle mocne.

- 400 metrów to chyba najtrudniejszy 
dystans biegowy, który angażuje wiele 
szlaków energetycznych. Stąd takie po-
dejście. Dziewczyny nazywają mnie nawet 
katem.

- Ile w sztafecie jest pańskiej myśli, 
a ile tego, co mają wypracowane zawo-
dniczki?

- Biegną tak, jak je ustawię. Generalnie 
staram się wszystko przeanalizować. Ale są 
też czynniki zmienne, nie wiemy choćby 
do końca jak ustawią się rywalki, w jakiej 
pobiegną kolejności. W sztafecie jest dużo 
taktyki. One wiedzą, gdzie przyspieszyć, 
wyminąć, przyblokować. Nie miałem 
jednak pewności, jak Justyna i Iga zacho-
wają się po indywidualnym biegu �nało-
wym.

- Skąd dwa �nały w obrębie półtorej 
godzin? Tego nigdy nie było na zawodach 
tej rangi.

- Nie było. Niemcy chcieli chyba osła-
bić Brytyjki i Polki w sztafecie, bo nie mieli 
indywidualnych szans na medale. Nie pła-
kaliśmy nad rozlanym mlekiem, tylko robi-
liśmy swoje.

- Jak Berlin wróży przed Tokio?
- Idziemy w dobrym kierunku. Dziew-

czyny poprawiają swoje wyniki. Mamy do-
pracowane miejsca i schematy treningowe. 
Najwięcej będzie zależało od zdrowia. 

- Polska ma już nowy wunderteam?
- Tamte czasy były zupełnie inne. Mo-

im zdaniem, łatwiej było osiągać wtedy 
dobre wyniki. Nie biegała Afryka. Teraz ca-
ły świat trenuje. Dodatkowo Europa ma 
coraz więcej naturalizowanych zawo-
dników, głównie afrykańskiego pocho-
dzenia - Turcja, Izrael, Szwecja, Holandia, 
Włochy, Hiszpania. Dla Italii biegają - na 
przykład - Kubanki. Czy to jest sprawie-
dliwe?    

 - Widać większe zainteresowanie 
królową sportu?

- Myślę, że tak. Sam odbieram telefony 
od rodziców z pytaniami, gdzie dziecko 
posłać, do jakiej sekcji. Jest boom na lekką 
atletykę.

Szewińskiej na mistrzostwach Europy, 
J. Święty-Ersetic wygrywa �nał 400 me-
trów. Uzyskuje 50,41 sekundy, bijąc swój 
rekord życiowy. Druga jest Greczynka 

Maria Belibasaki, trzecia Holenderka 
Lisanne de Witte. 
 Półtorej godziny później Polki biegną 
w sztafecie niezwykle skutecznie. Na 
pierwszej zmianie Małgorzata Hołub-Ko-
walik, potem Iga Baumgart-Witan, Patry-
cja Wyciszkiewicz i kończąca rywalizację 
J. Święty-Ersetic. Czas: 3.26,59. Srebrny 
medal dla Francuzek, brązowy dla Bryty-
jek. Z Berlina polska reprezentacja przy-
wiozła 12 medali, w tym aż 7 złotych.
 J. Święty-Ersetic zachwyca formą. Za-
raz po berlińskich mistrzostwach wygrywa 
400 metrów podczas memoriału Wiesława 
Maniaka w Szczecinie. Udanie wystarto-
wała również na memoriale Kamili Skoli-
mowskiej, rozegranym 22 sierpnia br. na 
Stadionie Śląskim w Chorzowie. 

(kos)  
 Sobotni wieczór, 11 sierpnia br., przej-
dzie do historii polskiej lekkiej atletyki. Po 
40 latach od brązowego medalu Ireny 

Aleksander Matusiński 
triumfuje. Jego "aniołki" 
zostały polską drużyną 

berlińskich mistrzostw Europy 
w lekkiej atletyce. Justyna 

Święty-Ersetic, gwiazda ekipy, 
zdobyła dwa złote medale

- w biegu na 400 metrów oraz 
w sztafecie 4 x 400 metrów. 

Prasa pisze o nowym 
wunderteamie.

LEKKOATLETYKA

Podwójne zwycięstwo

WIELKIE SUKCESY TRENERA Z MYSŁOWIC
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sta Władysław Szymański, rektor AM w Kato-
wicach, wraz z Kwintetem Dętym Blaszanym 
NOSPR.
 Miejscem obu koncertów (godz. 19.00), 
którym nadano dodatkowy tytuł "ALEPPO-
magamy", będzie Kościół pw. Najświętszego 
Serca Pana Jezusa w Mysłowicach. W ich 
trakcie przeprowadzona zostanie zbiórka 
pieniędzy z akcji charytatywnej "Śląskie 
dzieciom z Aleppo". Celem akcji jest budowa 
centrum pomocy dla dzieci ze zniszczonego 
wojną syryjskiego miasta.
 W trzecim koncercie wystąpi Mietek 
Szcześniak, który zaprezentuje, oparte na 
latynoskich aranżacjach, utwory ze swojej 
najnowszej płyty, skomponowane do tekstów 
ks. Jana Twardowskiego. Recital odbędzie się 
23 września o godz. 19.00 w sali widowiskowej 
MOK-u. Bilety są w cenie 60 zł.   

(W.K.)

 Na początek, 9 września, zapowiadany jest 
koncert pn. Słowem i muzyką opowiedziane. 
"Bajki" ks. Mieczysława Malińskiego czytać 
będzie aktor Maciej Zakościelny, oprawę 
muzyczną stworzy zaś Krakowski Kwintet 
Dęty. 16 września odbędzie się koncert 
"Zacznij od Bacha", w którym wystąpi organi-

We wrześniu br. zainaugurowany 
zostanie nowy cykl imprez 

Mysłowickiego Ośrodka Kultury 
pn. "Mysłowickie Wieczory 

z Muzyką", który zaprezentuje 
wybitne dzieła muzyczne 
- od muzyki klasycznej po 

współczesną muzykę 
rozrywkową. Wystąpią znani 

artyści polskiej estrady.

"MYSŁOWICKIE WIECZORY Z MUZYKĄ"

Pokażmy, że "ALEPPOmagamy"
MOK

NA FINAŁ JOHN PORTER I IOWA SUPER SOCCER

 Sporo zmian przeżył MOK kierowany ręką 
A. Madalińskiego, literaturoznawcy, krytyka lite-
rackiego, wykładowcy na Uniwersytecie Śląskim. 
Wśród wielu znaczących dla życia kulturalnego 
miasta projektów jest m. in. "aMOK Literacki", 
"Zaduszki Poetyckie", festiwal �lmowy "Pryzma-
ty" im. Jana Ziemby oraz klub "100 Pociech".
 Rozwojowi kultury towarzyszyły inwestycje 
w infrastrukturę MOK-u. Dzięki ubiegłorocznej 
dotacji z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Na-
rodowego wyremontowano Salę Małych Form, 

 WYDARZENIE

Po ponad dwóch latach 
pracy w naszym mieście, 

Artur Madaliński odchodzi 
z Mysłowickiego Ośrodka Kultury. 
Od września obejmie stanowisko 
dyrektora Muzeum "Górnośląski 

Park Etnograficzny w Chorzowie".

Sala Widowiskowa zyskała zaś nowe oświetlenie 
i sprzęt nagłaśniający. Zmodernizowano �lę 
MOK w Brzęczkowicach. Trwają zaawansowane 
prace remontowe w �lii w Brzezince.
 W chorzowskim muzeum, po wygraniu 
w lipcu br. ogłoszonego przez zarząd wojewódz-
twa śląskiego konkursu na stanowisko dyrektora, 
A. Madaliński zastąpi Andrzeja Sośnierza.  

(kos)

Rynek ożył barwami kultury
NIECH ŻYJE RYNEK

Koncerty, spektakle teatralne, 
projekcje filmowe, warsztaty 

taneczne. Dobra zabawa 
w dobrym towarzystwie i dobrym 

miejscu. W wakacje Rynek ożył
 barwami kultury, przyciągając 

atrakcjami licznych mieszkańców
 naszego miasta. W sierpniowym

 finale wystąpi walijski muzyk 
John Porter oraz mysłowicka

 grupa Iowa Super 
Soccer.

kcję ożywiania mysłowickiego Rynku, Aprzygotowaną tradycyjnie przez Mysło-
wicki Ośrodek Kultury, zainaugurował 

8 lipca br. spektakl dla dzieci "Złota Rybka" w wy-
konaniu artystów Teatru Żelaznego. Tydzień 
później Rynek rozbrzmiewał muzyką zespołów 
Drekoty oraz Kasia Skiba i Ja, by w następny 
weekend zawirować podczas warsztatów tanecz-
nych. 
 Sierpniowy cykl imprez otworzyły również 
letnie warsztaty taneczne ze studiem StageART 
Dance Studio. Zaraz też odbyła się plenerowa 
projekcja �lmu "Moje Córki Krowy" m.in. ze zna-
komitą rolą Agaty Kuleszy. 10 sierpnia Rynek po-
chłonęły mroki horroru z �lmu "Nosferatu. Sym-

fonia grozy" z 1922 roku, jednego z pierwszych 
obrazów tego gatunku �lmowego w historii kina, 
z muzyką na żywo zespołu Czerwie.
 W sobotę, 18 sierpnia, publiczność przycią-
gnął spektakl "Wena" zaprezentowany przez 
aktorów Teatru Mariana Bednarka z Rybnika. 
Równie dobrze bawiono się tydzień później na 
zabawie tanecznej w stylu retro z przebojami z lat 
60-tych i 90-tych ubiegłego stulecia. 
 Tegoroczną akcję "Niech Żyje Rynek" zam-
knie 31 sierpnia koncert Johna Portera, muzyka 
znanego m.in. z pierwszego składu zespołu 
Maanam oraz wspólnych występów z Anitą Li-
pnicką. Zagra także mysłowicka formacja Iowa 
Super Soccer, która powróciła po niedawnej 
reaktywacji na scenę muzyczną.

 
Andrzej Jaworski 

   

Artur Madaliński odchodzi z MOK-u

POKIERUJE GÓRNOŚLĄSKIM PARKIEM ETNOGRAFICZNYM
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Postać z soli i perły

 B. Krawczyk zadebiutował w 1952 roku. 
Grał w sztukach Mrożka, Gombrowicza, 
Szekspira, Becketta. Wielkie uznanie pu-
bliczności zdobył w kinie, zapisując się 
zwłaszcza znakomitymi rolami w �lmach "Sól 
ziemi czarnej" i "Perła w koronie". Ostatnio wy-
stępował w "Piątej stronie świata", "Czarnym 
ogrodzie" oraz "Himalajach" Roberta Talar-
czyka.

Nie żyje Barnard Krawczyk, 
znakomity aktor teatralny 

i filmowy, odtwórca 
niezapomnianych postaci 

w filmach Kazimierza Kutza 
"Sól ziemi czarnej" i "Perła 

w koronie". Związany 
z Mysłowicami, o sobie zwykł 

mówić - synek z Piosku.

 WYDARZENIE

Popularyzują wiedzę 
o historii Śląska i Mysłowic

CO PRZYNIOSĄ KOLEJNE ODSŁONY 
MUZEALNYCH CZWARTKÓW?

MUZEUM MIASTA MYSŁOWICE

Szybkimi krokami zbliża się 
kolejny sezon wystaw, spotkań 
i prezentacji w Muzeum Miasta 

Mysłowice. W programie znalazł 
się ponownie cykl Muzealnych 

Czwartków, flagowa propozycja 
muzeum, która zdobyła sobie 

liczne grono odbiorców. Plany 
muzealników przewidują m.in. 

tworzenie miejskich szlaków 
dziedzictwa kulturowego 

Mysłowic. 

 Aktor związany był z Mysłowicami, gdzie 
spędził dzieciństwo i lata młodości. Mieszkał 
w robotniczej dzielnicy nieopodal kopalni 
"Mysłowice". Wracał często do tamtego czasu, 
o sobie mówił - synek z Piosku. Był gościem 
wielu spotkań w naszym mieście. 
 W 2012 roku B. Krawczyk otrzymał za-
szczytny tytuł Honorowego Obywatela Miasta 
Mysłowice. Zmarł 12 sierpnia br. Miał 87 lat. 
Spoczął na cmentarzu w Katowicach-Pane-
wnikach. 

(A.J.)

NIE ŻYJE BERNARD KRAWCZYK

owy muzealny sezon zainaugurowany Nzostanie po wakacyjnej przerwie 6 wrze-
śnia br. wystawą „Sąsiedzi – o jednej 

z najtrwalszych granic w Europie. Na wschodniej 
rubieży Górnego Śląska”, przygotowaną przez 
Dom Współpracy Polsko-Niemieckiej. Gościem 
czwartkowego wieczoru będzie Dariusz Dyrda, 
redaktor naczelny „Ślůnskiego Cajtungu” i tygo-
dnika „Echo”, który opowie o historii granic Ślą-
ska w prelekcji „Przemsza, miejsce styku wchodu 
i zachodu”.
 4 października br. siedemdziesiąta rocznica 
śmierci kard. Augusta Hlonda upamiętniona 
zostanie wykładem senatora Czesława Ryszki pn. 
„Kard. August Hlond ze śląskiej rodziny – o ro-
dzinie”. Wieczór uświetni wystawa „August 
Hlond – Prymas z Mysłowic (1881-1948)", przed-
stawiająca historię jednej z wybitniejszych postaci 
w najnowszych dziejach Polski.
 8 listopada br. z okazji 100. rocznicy odzyska-
nia niepodległości przez Polskę publiczność 
obejrzy wystawę poświęconą gen. Józefowi 
Hallerowi i jego związkom z Mysłowicami. 
W tym dniu muzeum gościć będzie członków 
Towarzystwa Pamięci Generała Józefa Hallera 
i Hallerczyków.   
 Tegoroczne czwartki zakończy 6 grudnia br. 
ekspozycja pt. „Przygoda z koronką klockową”. 
Będzie to wystawa prac koronczarek, tworzących 

koronkę klockową pod okiem Małgorzaty Po-
łubok, wybitnej specjalistki tej tradycyjnej meto-
dy artystycznej twórczości.
 We wrześniu muzeum zaprasza także na wer-
nisaż okolicznościowej wystawy prezentującej 
dorobek 95-lecia Hufca ZHP w Mysłowicach, 
w tym m. in. postać harcmistrza Edwarda Nowa-
ka, komendanta mysłowickiego Hufca ZHP w la-
tach 30-ych ubiegłego stulecia. Pod koniec roku 
muzealnicy planują prapremierę swojego nowego 
�lmu o ZHP.

 

 Czwartkowe wieczory, okraszone nierzadko 
muzyką, �lmem i fotogra�ą, znajdują uznanie 
wśród coraz liczniejszego grona mieszkańców 
naszego miasta. Podczas 127 dotychczasowych 
spotkań z tego cyklu bywalcy muzeum mieli oka-
zję posłuchać wybitnych przedstawicieli świata 
nauki, kultury i sztuki.  
 Wśród licznych planów MMM kluczowe 
miejsce zajmuje projekt tworzenia miejskich 
szlaków dziedzictwa kulturowego Mysłowic, 
związanych głównie z największą na świecie 
stacją emigracyjną funkcjonującą na styku granic 
trzech zaborczych mocarstw. Szlaki ilustrować 
będą historię Powstań Śląskich, dawnego 
pogranicza (od dworca PKP do Trójkąta Trzech 
Cesarzy) oraz dorobek przemysłu, głównie gór-
nictwa, hutnictwa i kolejnictwa.
 W zbiorach muzeum posiada 2 tys. 763 
eksponaty, spośród których 117 wpisanych jest do 
inwentarza depozytów. W ostatnich 4 latach pla-
cówka wzbogaciła się o 285 pamiątek, z czego 209 
przekazano w formie darów. W tym samym cza-
sie pozyskała 36 tys. zł z funduszy zewnętrznych 
na realizację programów historyczno-eduka-
cyjnych dla dzieci i młodzieży. 

Wiesław Kosterski  

Od 1 sierpnia br.,
 po ponownym wygraniu konkursu 

na stanowisko dyrektora, pracą MMM 
pokieruje przez najbliższe 3 lata,

Adam Plackowski, mysłowicki artysta 
plastyk

Kobieta i pieniądze

SPOTKANIA KLUBOWE  Mysłowicki Ośrodek Kultury zaprasza panie 
na cykl spotkań Klubu „Kobieta i Pieniądze”. 
Pierwszą debatę o �nansowych meandrach 
zaplanowano na 30 sierpnia br. Początek o godz. 
18.00. 
 W zamyśle organizatorów klubowe spotka-
nia mają mieć swobodny nie sformalizowany 
charakter, gdzie w luźnej, przyjaznej atmosferze 
panie będą rozmawiały o kobiecych �nansach. 
Wymiana poglądów i doświadczeń pozwoli 
w nowy sposób spojrzeć choćby na budżet domo-
wy, czy �nanse osobiste.
 Kluby „Kobieta i Pieniądze” powstały w 2017 
roku. Ich celem jest przekazywanie wiedzy �nan-
sowej kobietom w czasie comiesięcznych spot-
kań.                                                                 (ELA)

 WYDARZENIE
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Harcerska przygoda

 W programie zlotu, na który zjechało 15 
tysięcy harcerzy, znalazły się liczne atrakcyjne 
zajęcia. Dobra harcerska zabawa trwała przez 
11 dni. Jeden z nich ogłoszono dniem regio-
nów. W jego trakcie nasi harcerze zaprezento-
wali bogatą historię i współczesność naszego 
miasta i regionu. 
 W tym dniu harcerzom towarzyszył pre-
zydent Mysłowic Edward Lasok, mysłowicki 

Ponad 60 harcerzy 
z mysłowickiego hufca ZHP 
uczestniczyło w sierpniu br.
w wielkim zlocie na Wyspie 
Sobieszowskiej w Gdańsku. 

Młodzież z całej Polski 
świętowała tam 100-lecie 

odzyskania niepodległości 
przez Polskę oraz 100

 rocznicę utworzenia ZHP. 

ZHP

poseł na Sejm RP Wojciech Król,  a także radna 
Rady Miasta Teresa Bialucha, którzy uczestni-
czyli w spotkaniach z młodzieżą. Zwiedzili też 
harcerskie obozowisko.                              (A.J.)    

Wypije puchar soku cytrynowego

ADAM PLACKOWSKI KAWALEREM ORDERU UŚMIECHU

STRAŻ MIEJSKA (TAKŻE) 
W KOBIECYCH RĘKACH

 Decyzję o przyznaniu dziesięciu kandyda-
tom, wśród których znalazł się A. Plackowski, za-
szczytnego tytułu Kawalera Orderu Uśmiechu 
podjęła 16 czerwca br. Międzynarodowa Kapituła 
Orderu Uśmiechu na posiedzeniu plenarnym 
w Rabce. 
 Wśród nominowanych jest m. in. Anna Ber-
nat, polska poetka, Marta Santos Pais, prawnik 
z Portugalii, Specjalny Przedstawiciel Sekretarza 
Generalnego ONZ ds. Przemocy Wobec Dzieci 
oraz Philip Zimbardo, amerykański psycholog 

WYDARZENIE

Adam Plackowski, mysłowicki 
artysta plastyk, wychowawca 

dzieci i młodzieży, dyrektor 
Muzeum Miasta Mysłowice, trafi 

do grona patronów Szkoły 
Podstawowej nr 3 im. Kawalerów 

Orderu Uśmiechu 
w Mysłowicach. 

włoskiego pochodzenia, autor słynnego więzien-
nego eksperymentu stanforckiego. 
 Ceremonialny puchar soku cytrynowego 
A. Plackowski wypije 28 września br. podczas 
uroczystości nadania tytułu Kawalera Orderu 
Uśmiechu. Spotkanie z udziałem m.in. członków 
kapituły odbędzie się o godz. 10.00 w Hali Wido-
wiskowo-Sportowej na Bończyku.

(kos)
  

 Pracę zawodową rozpoczynała od tworzenia 
stanowiska dyżurnego SM, który zajmował się 
koordynowaniem działań służby patrolowo-in-
terwencyjnej. Wówczas Straż Miejska była je-
dnym z wydziałów magistratu. Pełniła też funkcję 
oskarżyciela publicznego.
 Pani komendant jest współautorką progra-
mów służących poprawie bezpieczeństwa 
opracowanych dla dzieci, młodzieży oraz doro-
słych mieszkańców naszego miasta. Uczestniczy 
w pracach Zespołu Pro�laktyki SM. Posługuje 
się, przydatnym w służbie, językiem migowym.

(W.K.)   

Pani 
komendant 
na służbie
MIASTO

Magdalena Kawka-Nowatkowska 
została na początku sierpnia br. 

zastępcą komendanta Straży 
Miejskiej w Mysłowicach. 

To pierwsza kobieta, która objęła 
w mysłowickiej Straży Miejskiej 

tak wysokie stanowisko. 
Służbę pełni od 19 lat.

WIELKI ZLOT NA WYSPIE SOBIESZOWSKIEJ

MIĘDZYNARODOWY OBÓZ 
MŁODZIEŻOWYCH DRUŻYN
POŻARNICZYCH

 Przez 8 dni trwał w Niemczech tegoroczny 
Międzynarodowy Obóz Młodzieżowych Drużyn 
Pożarniczych. Na wspólnych zajęciach spotkali 
się młodzi strażacy z Mysłowic oraz miast par-
tnerskich - czeskiego Frydka-Mistka i niemiec-
kiego Enz. 
  Program zakończonego na początku sierpnia 
br. obozu ob�tował w liczne zajęcia. Młodzież 
uczestniczyła m. in. w zawodach z wykorzysta-
niem sprzętu strażackiego, grach zręcznościo-
wych, turniejach piłki nożnej i siatkowej. Wśród 
obowiązków były dyżury w kuchni i prace po-
rządkowe. Mysłowice reprezentował strażacki 
narybek z Dziećkowic, Janowa i Kosztów.
 Obóz, w którym uczestniczył m. in. prezy-
dent Mysłowic Edward Lasok, s�nansowany 
został głównie ze środków Polsko-Niemieckiej 
Fundacji Młodzieży (organizacji utworzonej 
w 1991 roku przez rządy Polski i Niemiec) oraz 
mysłowickiego Urzędu Miasta.
 A skoro mowa o młodzieży strażackiej, to 
dodajmy, że spory sukces odniosła Młodzieżowa 
Drużyna Pożarnicza z Dziećkowic. Na rozegra-
nych 12 sierpnia br. w Kukowie mistrzostwach 
MDP w sporcie pożarniczym trzecie miejsce zajął 
Jakub Ciepły. Drużynowo brąz wywalczyła 
młodsza grupa chłopców.

(A.J.) 
  

Współpraca 
młodych strażaków
NIEMCY
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Plany miejscowe 
z uwagami mieszkańców

NA BOŃCZYKU-KATOWICKIEJ-WIELKIEJ SKOTNICY 
ORAZ MORGACH 

W Urzędzie Miasta dobiega 
końca drugi etap prac nad 

miejscowymi planami 
zagospodarowania 

przestrzennego, zgodnie 
w przyjętym harmonogramem. 

Zespół ds. Planowania 
Przestrzennego analizuje 

zgłoszone przez mieszkańców 
uwagi dotyczące dwóch obszarów 
Mysłowic - Bończyka-Katowickiej-

Wielkiej Skotnicy oraz dzielnicy 
Morgi. Termin ich przyjmowania 

upłynął 6 sierpnia br. 

 ostatnich miesiącach, zgodnie z pro-Wcedurami, przedstawiona została do 
publicznego wglądu koncepcja pla-

nów zagospodarowania przestrzennego obu ob-
szarów miasta. Każdy mieszkaniec mógł wnieść 
do niej swoje uwagi. I takie uwagi wpłynęły.
 W przypadku Bończyka-Katowickiej-Wiel-
kiej Skotnicy było ich 89. Dotyczyły m.in. zago-
spodarowania terenów wokół Szkoły Podsta-
wowej nr 4, gdzie - w nawiązaniu do studium 
uwarunkowań - miały powstać obszary handlo-
wo-usługowe z możliwością zabudowy budynka-
mi wielorodzinnymi. Mieszkańcy tymczasem 
oczekują ograniczenia takich możliwości inwe-
stycyjnych. Wychodząc naprzeciw tym suge-
stiom, analizowane jest określenie tego rejonu ja-

ko strefy edukacyjno-rekreacyjnej z elementami 
terenu zielonego.
 Na Morgach zgłoszono 102 uwagi. Kontro-
wersje dotyczyły głównie opracowania rozwiązań 
drogowo-komunikacyjnych w poszczególnych 
częściach dzielnicy. Mieszkańcy zwrócili uwagę 
na potrzebę zmiany zaproponowanego układu 
komunikacyjnego.
 Po konsultacjach społecznych są również 
dwa plany miejscowe dla Hubertusa i Boliny. Tam 
mieszkańcy nie zgłosili żadnych uwag.
 - Miejscowe plany zagospodarowania prze-
strzennego nierzadko budzą różne kontrowersje 
wśród mieszkańców miasta - mówi Joanna Fry-
sztacka, rzecznik magistratu. - Dlatego niezwykle 
ważne jest, by wiedzieli, że procedura planistyczna 
to długotrwały, skomplikowany i wieloetapowy 
proces, wymagający wielu opinii i uzgodnień. Trwa 
minimum 12 miesięcy. Po jego zakończeniu podej-
mowane są stosowne uchwały wprowadzające 
plany w życie.

(kos)

Szczepienia 60+
KOLEJNA AKCJA PRZECIWKO GRYPIE

 Kolejne zarządzenia zastępcze dotyczące 
zmiany nazw ulic w naszym mieście wydał 
wojewoda śląski. Nadając nowe nazwy, które 
obowiązują od 25 lipca br., przychylił się do 
propozycji mysłowickiego magistratu. Wymia-
na tabliczek informacyjnych na budynkach jest 
w gestii zarządców nieruchomości.
 Zmiana ulicy (adresu) nie ma wpływu 
na ważność dokumentów zawierających do-

tychczasową nazwę. Dowód osobisty, dowód 
rejestracyjny, czy prawo jazdy nie trzeba 
wymieniać na nowe. Należy natomiast zgłosić 
nowy adres do ZUS-u, Urzędu Skarbowego, 
a także m. in. dostawcom prądu, wody, gazu, 
usług telekomunikacyjnych i internetowych. 
 Dodajmy też, że przedsiębiorcy powinny 
zgłosić zmianę adresu w Centralnej Ewidencji 
Działalności Gospodarczej lub Krajowym 
Rejestrze Sądowym.

 (ELA)

Trzy stare - nowe ulice

Kolejne ulice w Mysłowicach 
przeszły dekomunizację. 

Ul. Tadeusza Hołuja zmieniła 
nazwę na Tadeusza Kantora, 

ul. Walentego Kubicy stała się 
ul. Górnośląską, a ul. Zbigniewa 

Załuskiego jest teraz 
ul. Świętojańską.

 MIASTO

ZMIANA ADRESU PO DEKOMUNIZACJI

Nowy sprzęt 
dla OSP
BEZPIECZEŃSTWO

Druhowie ze wszystkich 
mysłowickich jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych 
wzbogacili się o nowy sprzęt 

ratowniczy. Jego przekazanie 
odbyło się w Komendzie 

Państwowej Straży Pożarnej przy 
ul. Mikołowskiej. Strażacy 

otrzymali nowe deski 
ortopedyczne, torby

 z wyposażeniem ratunkowym 
oraz defibrylator.

MIASTO

UŁATWI PROWADZENIE AKCJI 
RATOWNICZYCH

 Sprzęt zakupiono dzięki środkom Funduszu 
Pomocy Pokrzywdzonym oraz Pomocy Post-
penitencjarnej – Funduszu Sprawiedliwości, któ-
rego dysponentem jest minister sprawiedliwości. 
Fundusz zasilają pieniądze zasądzane od spraw-
ców przestępstw. 
 Ostatnie zmiany ustawowe pozwoliły na to, 
by skorzystały z niego także ochotnicze straże po-
żarne. Tylko jeden procent wartości tak pozyska-
nego sprzętu płaci miasto. Pozostałą kwotę prze-
kazuje Ministerstwo Sprawiedliwości. Całkowity 
koszt sprzętu wyniósł ponad 20 tys. zł. 
 W uroczystości wzięli udział przedstawiciele 
wszystkich mysłowickich OSP - ochotnicy 
z Dziećkowic, Janowa oraz Kosztów. Dokumenty 
potwierdzające przekazanie nowego sprzętu zło-
żyli prezydent Mysłowic Edward Lasok oraz Pa-
trycja Jarzmin, sekretarz stanu w Ministerstwie 
Sprawiedliwości.
 Dodajmy, że magistrat pozyskał także osta-
tnio środki z Europejskiego Funduszu Rozwoju 
Regionalnego na zakup sprzętu dla OSP w Dzieć-
kowicach i Kosztowach - odzieży ochronnej i ze-
stawu do prac głębokościowych. Koszt sięgnie su-
my ponad 48 tys. zł, z czego 85 proc. stanowi unij-
ne do�nansowanie.                                        (A.B)                       

Profilaktyczny program szczepień ochronnych przeciwko 
wirusowi grypy obejmie mieszkańców naszego miasta, 
którzy ukończyli 60 rok życia. Szczepienia ruszą 1 września br. 
Na tegoroczną akcję mysłowicki samorząd przeznaczył 42 tys. zł.
40 proc. tej kwoty refunduje NFZ.

ZDROWIE

 Z programu "Wyprzedź grupę" będzie mo-
gło skorzystać 800 seniorów, którzy - bez wcze-
śniejszych zapisów - zgłoszą się do jednej 
z trzech przychodni „Unii Brackiej”. Przycho-
dnie znajdują się przy ul. Świerczyny 5, Szo-
pena 54 i Osmańczyka 4.
 W tym roku zorganizowane zostaną także 
akcje wyjazdowe do seniorów. Pierwsza z nich 
zaplanowana jest w Para�i Matki Bożej Czę-
stochowskiej przy ul. Kubicy 5 w Kosztowach. 

 Cały program potrwa do 23 listopada. 
Używane będą szczepionki zapewniające 
szerszą ochronę przed zakażeniem. Ich wybór 
jest zgodny z aktualnymi zaleceniami Euro-
pejskiego Centrum ds. Zapobiegania i Kontroli 
Chorób (ECDC) oraz rekomendacjami eks-
pertów Ogólnopolskiego Programu Zwalcza-
nia Grypy. 

(C.D.)
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26. MEMORIAŁ JERZEGO CHROMIKA

3 listopada br. rozegrany 
zostanie w Mysłowicach 

26. Memoriał Jerzego 
Chromika, naszego 

wybitnego lekkoatlety, 
olimpijczyka, mistrza Europy 

i rekordzisty świata. 
Na starcie staną biegacze 

niemal z całego kraju. 
To jedna z największych 

i najważniejszych imprez 
sportowych w naszym 

mieście.

WYDARZENIE

czestnicy biegu głównego, zarówno 

Upanie jak i panowie, rywalizować 
będą na dystansie 10 km. Trasa 

powiedzie ul. Rudnickiego, Jastruna, 
Wielką Skotnicą, 1000-lecia PP, Jodłową, 
Janowską, Partyzantów i Stadionową. Start 

i metę zaplanowano tradycyjnie na placu 
obok Hali Widowiskowo-Sportowej 
MOSiR-u na Bończyku. Bieg rozpocznie 
się o godz. 11.00.
 Podobnie jak w latach ubiegłych, 
MOSiR zaplanował także biegi dla dzieci 
i młodzieży (w trzech kategoriach wieko-
wych), które rozegrane zostaną na dystan-
sie 400 i 800 metrów, po starcie biegu 
głównego. Miejscem rywalizacji będą te-
reny wokół hali na Bończyku.         

 Przypomnijmy, że legendarny biegacz 
pochodził z Kosztów. W 1958 roku został 
mistrzem Europy na swoim koronnym 
dystansie - biegu na 3000 metrów z prze-
szkodami. Był uczestnikiem igrzysk 
olimpijskich w Melbourne (1956) i Rzymie 
(1960). Zmarł 20 października 1987 roku.

(kos)

Lotna premia dla Słoweńca
KOLARSTWO

16. MEMORIAŁ STANISŁAWA 
PADLEWSKIEGO

Siatkarskie emocje

 Największym wydarzeniem imprezy będzie mecz towarzy-
ski w siatkówce mężczyzn. Na parkiecie Hali Widowiskowo-
Sportowej na Bończyku spotkają się drużyny Zaksy Kędzierzyn-
Koźle, wicemistrzów Polski, z Aluronem Zawiercie.
 Po raz kolejny memoriał będzie okazją do przeprowadzenia 
akcji charytatywnej, podczas której, jak przed rokiem, zbierane 
będą pieniądze na rehabilitację Oli Mamoń.

 (A.J.)  

 15 i 16 września br. odbędzie się 
16. Memoriał Stanisława Padlewskiego, 
założyciela sekcji siatkówki kobiet 
w naszym mieście, zasłużonego trenera, 
prezydenta Mysłowic.

SIATKÓWKA

ZAKOŃCZENIE WAKACJI 
W PARKU SŁUPNA

Rowerowy rajd 
ulicami miasta

      Trasa rajdu liczy 23 km. Jego uczestnicy wyruszą z placu przy 
ul. gen. Ziętka, po czym przejadą m. in. ulicami Brzęczkowic 
w stronę Parku Słupna, gdzie znajdować się będzie meta. Po 
drodze będą mieli do pokonania kilka podjazdów. Przewidziano 
także przerwę na odpoczynek. Rajd zakończy ognisko i wspólna 
zabawa. 
    Zapisy do udziału w imprezie przyjmowane będą w biurze za-
wodów na starcie przy ul. gen. J. Ziętka od godz. 10.00 do 11.30. 
W rajdzie uczestniczyć będą mogli także niepełnoletni, ale pod 
warunkiem zapewnienia im opieki przez osoby dorosłe. 

(W.K.)

2 września br., na zakończenie wakacji, 
Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji 
oraz Grupa Rowerowe Mysłowice 
zorganizują rodzinny rajd rowerowy 
ulicami naszego miasta. Start zaplanowano
na godz. 12.00.

MOSiR

75. TOUR DE POLOGNE - NARODOWY WYŚCIG NIEPODLEGŁOŚCI

 Peleton wjechał do Mysłowic od strony 
Wysokiego Brzegu, przemierzając dziel-
nice południowe - Brzezinkę i Kosztowy 
- ul.  Nowochrzanowską, Kosztowską 
i Imielińską. W Szczyrku najszybciej �ni-
szował na podjeździe pod Orlim Gniaz-
dem Michał Kwiatkowski, lider grupy 
Team Sky. On też zwyciężył w całym wy-
ścigu.
 Tego samego dnia rozegrany został 
w naszym mieście rodzinny wyścig rowe-
rowy, który prowadził trasą Tour de 
Pologne. Rywalizowano na dystansie 
2,2 km - na pętli od Rynku w Kosztowach 

do ronda przy ul. Brzezińskiej. Kosztowski 
Rynek był także miejscem licznych zabaw 
i animacji.
 Tegoroczny tour liczył 1075 km i sie-
dem etapów. Obok włoskiego Giro d'Italia, 

Tour de France i hiszpańskiej Vuelty, jest 
jednym z największych wyścigów kolar-
skich świata.     

(W.K.)

7 sierpnia br. ulicami 
Mysłowic przemknął barwny 
peleton 75. Tour de Pologne. 

Kolarze rywalizowali 
na trasie czwartego etapu 

(179 km) z Jaworzna 
do Szczyrku. Lotną premię

 w wygrał w naszym mieście 
Jan Tratnik z CCC Sprandi 

Polkowice, mistrz Słowenii 
w jeździe indywidualnej

 na czas.  




